
Zápis ze zasedání č. 18 

Akademického senátu Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity  

 
ze dne 22. října 2007 
 
Program 
 

1. Schválení programu a kontrola zápisu z minulého zasedání 
2. Vystoupení děkana: stanovisko k personálním změnám na ústavu chemie 
3. Rozprava k bodu 2 
4. Informace děkana o délce současného funkčního období 
5. Volba předsedy studentské komory 
6. Návrh děkana na část společné komise pro pravidla rozpočtu 
7. Informace děkana o výstavbě kampusu Bohunice a rekonstrukce areálu Kotlářská 
8. Informace tajemníka o ekonomice fakulty včetně srovnání s jinými fakultami 
9. Rozprava k finanční situaci fakulty a možným krokům senátu a vedení fakulty 
10. Různé 
11. Termín dalšího zasedání 

 
Usnesení  

 
 

1. Senát schválil zápis ze 17. zasedání bez připomínek. 
2. Studentská komora zvolila svým předsedou a zároveň místopředsedou senátu Mgr. Zdeňka 

Ručku. 
3. Senát jmenuje do komise pro rozpočtová pravidla fakulty Dr. Marka Nečase, Dr. Miroslava 

Koláře a Mgr. Jana Čecha. 
4. Příští zasedání se uskuteční 29. 10. 2007. 

 
Ad 1) 
Program jednání byl schválen v navrhované podobě 
Zápis ze 17. zasedání byl schválen bez připomínek.  
 
Ad 2 a 3)  
Děkan – řešením finanční situace se zabývala krizová komise, ze strany ústavů byl děkan ujištěn, že 
ukončení pracovních poměrů nebude mít negativní dopad na úroveň výuky a výzkumu. Kontrola rektorátu 
nezjistila v postupu žádné pochybení. 
Ručka – problémy na chemii jsou dlouhodobé, proč nemohou chemici spolu vyjít, proč se nenajde někdo, 
kdo situaci vyřeší? 
Děkan – situace vychází z rozporu mezi dvěma skupinami – zastánci dřívějšího uspořádání a změnám 
nakloněnou skupinou. 
Schlaghamerský – podle jakých kritérií bylo rozhodnuto, komu nebude prodloužena smlouva, proč byl 
ředitelem jmenován doc. Mazal když komise doporučila jiného kandidáta? 
Děkan – podle jeho názoru měl doc. Mazal lepší předpoklady řešit složitou situaci na chemii. 
Mazal – byli tři kandidáti z řad učitelů na ukončení smlouvy (Taraba, Dastych, Janderka), pro zaplacení 
doc. Janderky byly prof. Šobem získány dodatečné prostředky, na udržení míst Dr. Taraby a Dr. Dastycha 
se bohužel dodatečné prostředky získat nepodařilo. 
 
 



Ad 4)  
Vzhledem ke změně zákona byl děkan jmenován na čtyřleté funkční období. 
 
Ad 5) 
Skrutátoři – doc. Čadek, doc. Mikulášek 
Jediným kandidátem na předsedu studentské komory byl Mgr. Ručka 
Hlasování (hlasovali pouze členové studentské komory): pro 7, 1 hlas neplatný. 
 
 
Ad 6)  
Za členy komise byli zatím navrženi tito zástupci pracovišť: doc. Janyška (matematika), doc. Mikolášek 
(fyzika), prof. Šmarda (biologie), doc. Pinkas (chemie), Mgr. Bulant, Roman Čermák (děkanát) 
Doc. Čadek navrhl jako zástupce senátu do komise Dr. Koláře, a Mgr. Nečase (senát MU a senát fakulty) 
a doporučil, aby členem komise byl i kvestor. I studenti projevili zájem o členství v komisi, jako zástupce 
byl navržen Mgr. Čech. Senát návrhy schválil. 
 
Ad 7)  
Žlutozelená etapa byla rozdělena na 6 částí aby se soutěže mohly zúčastnit i menší stavební firmy. 
Ministerstvo mělo podle smlouvy pokrýt kurzovní ztráty, ale nepokrylo. Nemohlo se proto začít stavět a    
stavební firmy odstoupily od smlouvy, bude se muset vypsat nové výběrové řízení. Stěhování biologie se 
odkládá, pravděpodobně na rok 2010. Rekonstrukce na Kotlářské bude probíhat podle plánu. 
Dále byly diskutováno o financování nevýukových pracovišť, konkrétně České sbírky mikroorganizmů a 
botanické zahrady. 
Mgr. Čech – nebylo by efektivní využít prostorů Moravské zemské knihovny a budovu v areálu Kotlářská 
komerčně? 
Doc. Zeman – nejedná se jenom o knihovnu, je to i studovna a informační centrum, efektivita se 
vyhodnocuje v součinnosti s ústavy. 
 
Ad 8)  
Tajemník fakulty informoval senát o finanční situaci. Úsporná opatření se začínají projevovat, zápornou 
finanční bilanci stále mají fyzikální ústavy, chemie a experimentální biologie. Za září se projeví náklady 
na provoz pracovišť v Bohunicích, během měsíce by mělo být jasnější, jaké budou dopady na rozpočet. 
Mgr. Čech – vývoj hospodaření fakulty 
Tajemník – 14 mil. byly další náklady na dovybavení modré etapy, tato částka zůstane jako ztráta v 
rozpočtu. 
Děkan informoval, že o rozpočtových pravidlech univerzity se bude jednat na kolegiu rektora ve středu 
23. 10. 
Doc. Čadek navrhl připravit podklady pro návrh na změnu rozpočtových pravidel ale vyčkat, s čím přijde 
rektorát. 
Mgr. Ručka vyslovil obavu, aby senát nepropásl vhodný okamžik pro jednání o rozpočtových pravidlech  
doc. Zeman informoval, že děkanát má analýzu získávání a využití finančních prostředků na fakultě a 
porovnání s ostatními fakultami. Do konce týdne je schopen dát analýzu k dispozici senátu. Zaujme 
stanovisko, jakmile bude znám návrh rektorátu. 
 
Ad 9) 
Zeman – na jednání s kvestorem ohledně financování přírodovědecké fakulty jsme dobře připraveni, je 
však zapotřebí vyčkat na výsledek jednání s kvestorem dne 23.10. Teprve poté bude možno reagovat 
odpovídajícím způsobem. 
Schlaghamerský – nemá smysl dojít k definitivní podobě chystaných opatření se strany fakulty, některé 
věci potřebují svůj čas. 
Kudrle – souhlasí s tím ukázat na skutečnost, že finanční situace je na fakultě špatná. Komentář ke 



stávající situaci můžeme dát bez ohledu na chystaná pravidla rozpočtu. 
Bulant – poukázal na skutečnost, že velký senát by měl být lépe informován o finančních problémech 
fakulty. 
Čadek – v pátek budou podklady dány na dokumentový server, v pondělí 29. 10. v 10 hod. se sejde 
pracovní skupina a vypracuje návrh stanoviska. 
 
Ad 11) 
Termín příštího zasedání senátu byl stanoven na 29. 10. 2007. 
 
Usnesení bylo schváleno jednomyslně. 
 
Prezence 

 

Z 29 senátorů bylo přítomno 25 (16 z KAP a 9 z KS). 
 
Komora akademických pracovníků:  
RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; doc. RNDr. Martin Čadek, Csc.; doc. RNDr. Eva Drozdová, PhD. ; RNDr. 
Radovan Fiala, CSc.; Mgr. Martin Ivanov, Dr.; RNDr. Martin Kolář, PhD.; Mgr. Vít Kudrle, PhD.; Mgr. 
Tomáš Kuchovský, Ph.D.; doc. RNDr. Zdeněk Mikulášek, CSc.;  Mgr. Ondřej Mulíček, Ph.D.; doc. 
RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr.; Mgr. Jan Preisler, Ph.D.; Dipl. Biol. Jiří Schlaghamerský, Ph.D.; doc. RNDr. 
Jiří Sopoušek, Csc.; Mgr. Pavel Sťahel, Ph.D. 
 
Komora studentů: 
Mgr. Jan Čech, Ondřej Folvarčný, Mgr. Eva Chovancová,  Mgr. Zdeněk Moravec, Bc. Lydie Navrátilová, 
Bc. Petr Ostřížek, Bc. Zdeněk Ručka, Karel Svoboda. 
 
Nepřítomni:  
Mgr. Marek Dosbaba (omluven), Bc. Jan Fiala (omluvena), Tomáš Lerch, Mgr. Pavel Macek, Mgr. Marek 
Nečas, Ph.D. (omluven), Bc. Jan Orava (omluven). 
 
Hosté: 
doc. RNDr. Milan Gelnar, CSc.; Mgr. Michal Bulant, Ph.D.; doc. RNDr. Josef Zeman, Csc.; Roman 
Čermák, M.Sc.; doc. RNDr. Ctibor Mazal, Csc.; RNDr. Jan Taraba, PhD.; prof. RNDr. Zdirad Žák, DrSc. 
 
Zasedání řídil: 
doc. RNDr. Martin Čadek, CSc. 
 
Zapsali: 
Radovan Fiala a Martin Ivanov 


